اعتماد إليغانسيا كاترينغ التابعة لاستثمار القابضة لتقديم خدمات تموين الطائرات وخدمات الطعام في مطار دمشق الدولي

دمشق – 2 أكتوبر 2025

وقعت إليغانسيا كاترينغ Elegancia Catering ، إحدى شركات مجموعة إليغانسيا للخدمات في استثمار القابضة ش.م.ع.ق مذكرة تفاهم صباح اليوم مع شركة أورباكون للمطارات تتولى بموجبها تجهيز وحدة إنتاج مركزية لخدمات الطعام في مطار دمشق الدولي، والتي سيتم من خلالها إدارة عمليات تموين الطائرات، وتقديم خدمات الطعام داخل المطار.

وقد تم توقيع المذكرة بين كل من يوسف الحبال رئيس قطاع العمليات بشركة إليغانسيا كاترينغ ومحمد عارف أوزوزان، الرئيس التنفيذي لشركة أورباكون للامتيازات والطاقة ممثلاً عن أورباكون للمطارات.

قال عبدالمنعم السقا، الرئيس التنفيذي لمجموعة إليغانسيا للخدمات: "يُعد مشروع تقديم خدمات تموين الطائرات وخدمات الطعام في مطار دمشق الدولي خطوة استراتيجية تعكس التزامنا بالتميز التشغيلي والشراكات المثمرة. من خلال إليغانسيا كاترينغ، وبالتعاون مع شركائنا الدوليين، نسعى إلى إرساء معايير جديدة في جودة الخدمات وتعزيز كفاءة العمليات بما يرتقي بتجربة المسافرين ويلبي تطلعات الأسواق الإقليمية. وأضاف: اعتمادنا لتقديم هذه الخدمة الحيوية في مطار دمشق الدولي وتعاوننا مع Newrest في هذا الإطار يعكسان استراتيجيتنا في جلب أفضل الخبرات واتباع أعلى المعايير الدولية في كافة الخدمات التي نقدمها."

وسوف تقوم شركة Newrest Gulf، وهي كيان مساهم الأقلية في مجموعة Newrest في تصميم وبناء الدولية بتقديم الدعم الفني لشركة إليغانسيا كاترنغ Elegancia Catering في تصميم وبناء الوحدة المركزية لعمليات التموين. ومن خلال الاستفادة من خبرتها الدولية في إدارة تموين شركات الطيران، ستوفر Newrest Gulf المعرفة الفنية والتوجيه بشأن اختيار المعدات والدعم لأتمتة عمليات الإنتاج.

وتهدف هذه الشراكة الاستراتيجية إلى تصميم وحدة إنتاج حديثة وعالية الأداء ومطابقة للمعايير الدولية، مساعدة ودعم إليغانسيا كاترينغ Elegancia Catering في اختيار وتركيب المعدات الصناعية، تحسين أتمتة خطوط الإنتاج، وضمان نقل المعرفة والتدريب للفرق المحلية.

علق خوان ليون، الرئيس التنفيذي للمجموعة في استثمار القابضة على التوقيع قائلاً: "نحن في استثمار القابضة نؤمن بأهمية توسيع حضورنا الإقليمي والدولي والمساهمة في تطوير البنية التحتية الحيوية في المنطقة في إطار استراتيجيتنا للتوسع الدولي.

تعكس هذه المبادرة الطموح المشترك لتحالف شركة Elegancia Catering وشركة Newrest Gulf ، لجعل مطار دمشق معيارًا إقليميًا في مجال تموين شركات الطيران، حيث يجمع التعاون بين خبرات إليغانسيا كاترينغ في تقديم خدمات الطعام والتموين المتكاملة والريادة العالمية لشركة Newrest Gulf في تموين الطائرات والمطارات. وسيتيح هذا التعاون تقديم حلول متكاملة وفق نماذج تشغيلية متنوعة، بما يشمل العمليات التشغيلية والتجهيزات والكوادر والتموين، وصولاً إلى إعداد أطباق مخصّصة وتطوير قوائم مبتكرة تتناسب مع مختلف الاحتياجات.

إليغانسيا كاترينغ هي جزء من مجموعة إليغانسيا للخدمات، وهي واحدة من أكبر شركات الخدمات في المنطقة، وتعمل في 9 دول من خلال أكثر من 15,000 موظف في إدارة المرافق المتكاملة، التموين الصناعي وحلول الطعام على نطاق واسع ، وحلول القوى العاملة الشاملة وإدارتها، والنقل والخدمات اللوجستية ، وخدمات التوريد والتجارة المتخصصة. وتقدم شركة إليغانسيا للخدمات حاليا خدمات الطعام في 27 صالة لكبار الشخصيات في مطارات المملكة العربية السعودية، بما في ذلك مطار الملك خالد الدولي في الرياض ومطار الملك عبد العزيز الدولي في جدة، وغيرها، كما تقدم الشركة خدمات إدارة المرافق لمطار الملكة علياء الدولي في عمان، الأردن.

ويهدف مشروع تطوير مطار دمشق الدولي الذي تقوده مجموعة أورباكون القابضة، إلى تحويل المطار إلى مركز إقليمي متكامل قادر على استيعاب 31 مليون مسافر سنويا عند اكتمال جميع مراحله، مع مرافق عامة بمستويات عالمية، وسيتم إنجازه عبر خمس مراحل متتالية تبدأ برفع الطاقة الاستيعابية إلى 6 ملايين مسافر خلال السنة الأولى، ثم 16 مليونا عند اكتمال المرحلة الثانية، وصولا إلى القدرة الكاملة البالغة 31 مليون مسافر سنويا عند اكتمال كافة مراحل المشروع.

انتھی۔

Elegancia Catering, a Subsidiary of Estithmar Holding, to Provide In-Flight Catering and Food Services at Damascus International Airport

Damascus - October 2, 2025

Elegancia Catering, a subsidiary of Estithmar Holding Q.P.S.C., signed an MoU this morning in Damascus with Urbacon Airports to establish a central production unit for catering services at Damascus International Airport. Under the agreement, Elegancia Catering will manage the airport's in-flight catering operations as well as food services within the terminal.

The MoU was signed by Youssef El-Habbal, Chief Operating Officer of Elegancia Catering, and Mohammad Arif Ozouzan, CEO of UCC Concessions, representing Urbacon Airports.

Abd Almunem Al-Sakka, Group CEO of Elegancia Services, commented: "Providing inflight catering and catering services at Damascus International Airport is a strategic milestone that reflects our commitment to operational excellence and fruitful partnerships. Through Elegancia Catering, and in collaboration with our international partners, we aim to set new standards in service quality and enhance operational efficiency to elevate the passenger experience and meet the aspirations of regional markets.". "Our selection to provide this vital service at Damascus International Airport, along with our cooperation with Newrest in this regard, both reflect our operational excellence, which stems from our strategy of bringing in the best expertise and adhering to the highest international standards across all the services we provide", he added.

As part of this initiative, Newrest Gulf, a minority shareholder of the global in-flight catering giant Newrest Group will provide technical support to Elegancia Catering for design and construction of the future catering production unit at Damascus Airport. Leveraging its international expertise in the management of airline catering, Newrest Gulf will provide technical know-how, guidance on equipment selection, and support for the automation of production processes.

This strategic partnership aims to design a modern, high-performance production unit that meets international standards, assist and support Elegancia Catering in selecting and installing industrial equipment, optimize the automation of production lines, and ensure knowledge transfer and training for local teams.

Juan Leon, Holding CEO at Estithmar Holding commented, "At Estithmar Holding, we continue expanding our regional and global presence and contributing to the development of critical infrastructure in the region within our strategy of international expansion"

This initiative reflects the shared ambition of Elegancia Catering and Newrest Gulf to make Damascus Airport a regional benchmark in airline catering. Combining Elegancia Catering's strong track record in integrated food and catering services with Newrest's global leadership in airline and airport catering, the partnership will offer comprehensive solutions across operations, infrastructure, staffing, provisioning, custom menu development, and culinary innovation.

Elegancia Catering is part of Elegancia Services Group, one of the largest services companies in the region, operating in 9 countries with more than 15,000 employees across fully integrated facilities management, large-scale industrial and high-end catering, comprehensive manpower solutions, high-standard workers' and staff accommodations, transportation and logistics, and expert supply & trading services.

Currently, Elegancia Services provides high-end catering services to 27 VIP lounges at airports across Saudi Arabia, including King Khalid International Airport in Riyadh and King Abdulaziz International Airport in Jeddah, among others. Additionally, the company provides facilities management services to Queen Alia International Airport in Amman, Jordan

The Damascus International Airport Development Program, led by UCC Airports aims to transform the airport into a regional hub with a future annual capacity of 31 million passengers upon full completion. The phased plan will initially boost capacity to 6 million passengers in year one, then 16 million in phase two, ultimately reaching full capacity by the end of the final phase.